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§ 228 KFKS 2018/ 599 

Politikerinitiativ – Utreda möjlighet att bredda 
Saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbaden 
Politikerinitiativ den 4 juni 2018 av Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ till kommunstyrelsen den 4 juni 2018 framhöll Mats Gerdau (M) 
vikten av att Nacka kommun låter utreda förutsättningarna för att bredda Saltsjöbadsleden 
mellan Fisksätra och Saltsjöbadens centrum. Anledningarna som uppgavs var bl. a att 
bilister utmed vägen tidvis upplever att det höga staketet mellan vägbanan och gång- och 
cykelbanan är trafikosäkert och inger obehag samt försvårar arbetet för Räddningstjänsten. 
Kommunstyrelsen beslutade att låta utreda frågan vad gäller kostnader, framkomlighet och 
trafiksäkerhet. Utredningen har genomförts och tre alternativa förslag till åtgärder har 
presenterats. De föreslagna åtgärderna innehåller samtliga, var för sig, en hel del komplexa 
lösningar vilka skulle behöva utredas ytterligare. Vad som dock redan i detta skede kan 
konstateras är att de alla skulle kunna anses bli kostsamma. Åtgärdsförslagen skulle hamna 
på minst mellan 4,2 mnkr - 5,0 mnkr men då omgivningarna har att antal fysiska 
utmaningar så ser utredarna att det är sannolikt att den slutliga kostnaden skulle stiga med 
ytterligare minst 20 %. 
 
För att få till en mer kostnadseffektiv lösning kommer därför ett fjärde alternativ till 
lösning att ses över, vilket skulle utformas inom den befintliga bredd som körbanan och 
cykelbanan utgör idag. 
 
Ett förslag till beslut kommer att läggas fram för natur- och trafiknämnden under tidig 
höst 2019, då ärendet enligt rådande reglementen ska hanteras i denna nämnd. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §203 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 2019 §100 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för bygg och anläggning den 7 maj 2019 
Bilaga  Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M) breddning av Saltsjöbadsleden 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §203 
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Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs och behandlas på kommunstyrelsen 
sammanträde den 17 juni 2019. 
 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 2019 §100 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade följande tillägg:  
 
”Natur- och trafiknämnden skall utreda alternativet att ta bort cykelbanan och återställa 
Saltsjöbadsleden till den ursprungliga utformning.” 
 
Sidney Holm (MP) yrkade avslag på Esa Örmäs yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade i första hand att ärendet återremitteras för att den 
utredning av de fyra alternativ som tjänsteskrivelsen påpekar behöver göras ska 
genomföras. I andra hand instämde Khashayar Farmanbar i Sidney Holms avslagsyrkande.  
 
I Khashayar Farmanbars återremissyrkande instämde Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V). 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD), avslag på Esa Örmäs yrkande och bifall till förslaget från trafikenheten och 
enheten för bygg och anläggning. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Khashayar Farmanbars återremissyrkande.  
 
Med avslag på Esa Örmäs yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans Peters 
yrkande. 
 

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp, 
och ingav följande: 
 
”Enligt Sverigedemokraternas tilläggsyrkande vill vi att natur- och trafiknämnden skall 
utreda alternativet att ta bort cykelbanan och återställa Saltsjöbadsleden till den 
ursprungliga utformning. Vi reserverar oss emot det att detta alternativ utesluts från 
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utredningen. Det var ett misstag att bredda cykelvägen när det finns en cykelväg 50 meter 
bort och detta misstag måste rättas till så att Saltsjöbaden inte är helt isolerat ifall en olycka 
händer på Saltsjöbadsleden.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M), med instämmande av Gunilla Grudevall Steen, lät anteckna följande till 
protokollet för Moderaternas kommunstyrelsegrupp: 
 
”Saltsjöbadsleden upplevs som smal och otrygg av många Saltsjöbadsbor. Vi anser att 
vägen behöver breddas igen, men är beredda att pröva en sänkning av räcket som ett första 
steg. Det ekonomiska utrymmet för att avsätta pengar för att bredda vägen igen får vi 
pröva i det samlade budgetarbetet i höst och då väga mot andra angelägna investeringar.” 
 
Karin Teljstedt, med instämmande av Hans Peters, lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp: 
 
”Saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbadens centrum byggdes om för att bli säker, 
på precis det sätt som många vägar i Sverige byggts om de senaste åren. En insats grundad 
på trafikforskning och erfarenhet. 
I dagsläget nöjer oss därför med att stödja att räcket längs sträckan sänks. Vi vill inte 
avsätta förhållandevis stora resurser för att bredda vägen. Vi ser inte det som ett ansvarfullt 
sätt att använda skattepengarna. ” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Delen av saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbaden är en väldigt smal del och vi 
ser positivt på att man nu försöker göra något åt den. Vi tycker att detta borde ha gjorts 
redan när cykelbanan byggdes. Den lösning som nu majoriteten vill testa tror vi inte 
kommer vara tillräckliga utan kommer bara leda till onödiga kostnader och störningar. Vi 
måste bredda vägen så att både bilar, cyklar och gående får plats och att räddningsfordon 
kan ta sig förbi en eventuellt stillastående bil. Att denna sträcka fungerar bra är en 
säkerhetsgrej för hela saltsjöbaden då en utryckning till saltsjöbaden via alternativa vägar 
ger en längre utryckningstid. ” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vi vill att ärendet kompletteras med en bättre teknisk analys av de olika alternativen. I det 
nu aktuella tjänsteutlåtandet fokuseras på de ekonomiska aspekterna, men sägs inte mycket 
om de fyra olika alternativens tekniska för- och nackdelar. Tvärtom lyfter tjänsteskrivelsen 
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fram att ”de föreslagna åtgärderna innehåller samtliga, var för sig, en hel del komplexa 
lösningar vilka skulle behöva utredas ytterligare”. För att få ett bra beslutsunderlag är det 
därför rimligt att dessa fyra alternativ utreds. Det handlar ju inte bara om att hitta den 
billigaste lösningen utan också om den tekniskt mest ändamålsenliga.” 
 
- - - - - 
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